
Protokół Nr XXII/12

XXII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 26 kwietnia 2012.

Obrady XXII zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Zbigniew 

Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik N r 1 

do niniejszego protokołu, Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu oraz Goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Lichnowy z organizacjami 

pozarządowymi za 201 lr.

11. Sprawozdania z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy za 201 lr.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Lichnowach za 201 lr.

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do 

sprzedaży w 2012r.

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych 

przez Gminę Lichnowy oraz określenie granic ich obwodów.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego i podatku od 

nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w banku Gospodarstwa 

Krajowego na prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2012 

finansowanych z budżetu Unii Europejskiej.

18. podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2026.



20. Wolne wnioski

21. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 

uwagi.

p. A. Kunkel: w pkt 11 powinno być podjecie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy 

Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy za 2011 rok, oraz zgodnie z Państwa wnioskiem został 

przygotowany apel, proszę o wprowadzenie po pkt 19 apelu Rady Gminy Lichnowy z dnia 26 

kwietnia 2012 roku w sprawie wykonania bezpiecznego zjazdu z drogi krajowej nr 22 Malbork -  

Tczew na drogę powiatową nr 2916G w miejscowości Kończewice.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad.

Za: 13 os.

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Lichnowy z organizacjami 

pozarządowymi za 201 lr.

11. Sprawozdania z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy za 201 lr.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Lichnowach za 201 lr.

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do 

sprzedaży w 2012r.



15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych 

przez Gminę Lichnowy oraz określenie granic ich obwodów.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego i podatku od 

nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w banku Gospodarstwa 

Krajowego na prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2012 

finansowanych z budżetu Unii Europejskiej.

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2026.

20. Apel Rady Gminy Lichnowy z dnia 26 kwietnia 2012 roku w sprawie wykonania 

bezpiecznego zjazdu z drogi krajowej nr 22 Malbork -  Tczew na drogę powiatową nr 2916G 

w miejscowości Kończewice.

21. Wolne wnioski.

22. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji.

R a dn i w g ło so w a n iu  ja w n y m  p rzy ję li  jed n o g ło śn ie , bez u w a g  p r o to k ó ł z  p o p rze d n ie j sesji.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p . Z . R y b ic k i:  szanowni Państwo dnia 2 kwietnia odbyło się spotkanie wielkanocne, na którym 

można było podziwiać prace przygotowane przez dzieci z naszej gminy. Wraz z Panem Wójtem 

wręczyliśmy nagrody, potem był poczęstunek. Bardzo serdecznie chciałem podziękować za 

przygotowanie takiej uroczystości.

Dnia 15 kwietnia na zaproszenie Pana Henryka Demps w Tczewie odbył się międzynarodowy dzień 

ochrony zabytków. Podniesiono na nim temat mostu, przedstawiono nam ekspertyzę, po której 

wiemy że, jeśli nic nie zostanie zrobione to po kilkunastu latach most się zawali. Starosta Tczewski 

przeczytał pismo od Ministra Nowaka, z którego można było wydedukować, że Generalna Dyrekcja 

Dróg Krajowych i Autostrad nie przejmie mostu, Starosta mówił, że w chwili obecnej są bezradni. 

Powiedział, że na tym nie poprzestanie, będzie dalej walczył o ten most. Razem ze mną był Pan 

Józef Maciuński Radny z Lisewa Malborskiego, może chciałby Pan coś dodać.

p . J. M a c iu ń s k i:  to było spotkanie, po którym mieliśmy wielkie nadzieję, że czegoś dobrego się 

dowiemy. Najbardziej zabolała wypowiedź Pana Starosty. Powiedział, że nie będzie remontował



tego mostu, bo nie jest w stanie tego udźwignąć. Jakieś poczynania robi jeszcze prezydent Tczewa, 

wystosował 650 listów do parlamentarzystów. Pan Demps jest zaangażowany, ale jest odbierany 

jako naiwniak. Nie wierzę i przestałem się łudzić. Myślę, że jest mała szansa abyśmy do czegoś 

doszli. 500 tys. zł zostało wydane na most i po roku znowu pojawił się problem. Projekt kosztuje 2, 

5 min a Starostwo nawet nie ma na to pieniędzy. Nieprawdą jest to, że pieszym nie wolno chodzić. 

To jest nie ludzkie traktowanie, bo pieszy nie załamie tego mostu. Jakie to jest wrogie nastawienie. 

Dlaczego tak się dzieje? Było do tej pory ciche przyzwolenie. My jedyni jesteśmy zainteresowani 

tym wątkiem. Nawet Pan Starosta Malborski nie jest zainteresowany. Pan Wicestarosta mówi, że nic 

nie wiedział o tym spotkaniu. Proszę Państwa od nas byliśmy tylko my, a z tamtych okolic był 

Pelplin, Gniew a z Malborka, Nowego Stawu, Ostaszewa, Nowego Dworu Gdańskiego itd., nie 

było nikogo.

Nawet z Palikotem rozmawiałem, powiedziałem mu, że Pan mówi to, co ludzie chcieli usłyszeć, ale 

pieniędzy dla nas nie ma. Jest założone konto społeczne, Pan Demps wpłacił na nie 200 zł gdyby 

ktoś chciał to można wpłacać.

p . Z . R y b ic k i, tak jak wspomniał Pan Maciuński bardzo rozczarował mnie fakt, iż nikogo nie było z 

ościennych gmin.

Odbyło się Walne Zgromadzenie Spółki Wodnej Lichnowy, chciałbym zaapelować o solidarne 

płacenie składek na tę spółkę. Jeżeli nie będziemy płacić to spółka nie będzie w stanie nic zrobić.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: szanowni Państwo, sprawa mostu, tak jest to smutne, że podpisując deklaracje w Tczewie 

w Starostwie Powiatowym wszyscy wyrazili chęć współpracy a teraz zostaje sam Starosta Tczewski 

i Prezydent Tczewa to niestety oni nic nie zdziałają. Przykre, że na to spotkanie, na które byliśmy 

zaproszeni wszyscy nie pojawił się nikt z Powiatu malborskiego, tylko my.

Był u mnie Poseł z Ruchu Palikota -  Piotr Bauć w sprawie mostu. Powiem wam szczerze, że to 

bardzo konkretna osoba, jest to Pan z Gdańska z tytułem doktora. Powiedział, że będzie Ministrów 

Zdrojewskiego i Nowaka naciskał w sprawie mostu. On dostał zadanie od Palikota, aby ten temat 

drążyć i nękać rządzących. Powiedział, że jeśli czegoś się dowie będzie się kontaktował.

Podpisałem dwa akty notarialne, kupiliśmy działkę pod budowę świetlicy w Lichnówku drugim oraz 

wykupiliśmy ten kawałek, na którym jest przepompownia w Lichnowach.

Co do wiatraków, było spotkanie w sprawie wiatraków nie mogłem na nim być. Jest firma, która 

chce wykupić UPC, mają negocjować umowy z rolnikami, mają być one lepsze dla rolników a ci, 

którzy nie będą mieli wiatraków to umowy przestaną zwyczajnie obowiązywać.

W Borętach nastąpiło niewielkie zawirowanie, firma włoska, która miała inwestować w wiatraki w 

Boręty wycofała się.



Wczoraj byłem w Starostwie w Malborku i doszedłem do wniosku, że teraz my wychodzimy na 

niepoważnych. W ubiegłym roku podjęliśmy uchwały w sprawie dopłaty do izb wytrzeźwień. W 

poniedziałek był u mnie Pan Komendant Szramke, i powiedział, że on się z tego wycofuje. Teraz 

jest problem jak to zrobić, żeby do euro to załatwić, aby tych nietrzeźwych przewozić, to jest 

zadanie Starostwa oni powinni się martwić. Wczoraj miało przyjść rozliczenie ze Starostwa. W roku 

ubiegłym wywieziono 22 osób, my razem z Gminą Nowy Staw jesteśmy w czołówce. Prosiliśmy o 

rozpiskę, która z gmin ile musi zapłacić. Obliczyliśmy, że średnio 6 osób miesięcznie w zupełności 

starczy na cały powiat. Będziemy musieli najprawdopodobniej w maju podjąć uchwałę lub żeby 

każdy z osobna jechał do Elbląga i podpisywał umowę.

Sprawa następna, która się ciągnie od 15 lat. Wezwano mnie do Burmistrza Malborka nie 

wiedziałem, w jakiej sprawie. Oczyszczalnia Nogat może odebrać ścieki od 60 tys. Mieszkańców. 

Jak wiecie Agencja Nieruchomości Rolnych odmówiła nam dofinansowania, ale ja broni nie 

składam mam nadzieję, że będzie lepiej jak trochę zmniejszymy kwotę. Problem jest z oczyszczalnią 

Nogat, bo za kilka lat może będziemy musieli tam podłączyć Szymankowo. Pan Zegarek wręcz 

kategorycznie mi zabronił, aby podłączać nowe miejscowości. Nie mamy umowy z oczyszczalnią 

Nogat, wytypowałem Panią Stachowiak, aby współpracowała z Burmistrzem i Panem Zegarkiem.

Na poniedziałek serdecznie wszystkich zapraszam na otwarcie sali gimnastycznej w Szymankowie. 

Potwierdził swoją obecność Pan Blanik Mistrz Olimpijski -  obecnie Poseł Platformy Obywatelskiej. 

Mamy trochę spraw awaryjnych, samochód strażacki z Lichnów ma awarię sprzęgła. Samochód 

oddany jest do warsztatu. Koszt naprawy wyniesie ok. 8 tys. zł.

Wracamy do tematu remizy w Pordenowie, tam niby miało być 10-15 metrów kabla. Oczywiście 

okazało się, że tak nie jest. Koszt remontu to 7, 5 tys. zł. Chciałbym to zrobić i raz na zawsze temat 

zakończyć.

Dwie godziny temu dostałem telefon, jutro na godzinę 12.00 jedziemy do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej w sprawie subwencji.

Moim marzeniem jest, aby w Lisewie Malborskim zrobić elewację tak jak w Zespole Szkół w 

Lichnowach.

Po rozmowie z Panią Skarbnik, poprosiłem firmę, aby zrobiła wycenę wymiany pieca u nas w 

urzędzie. Od początku roku wydaliśmy ok 39 tys. zł. na olej opałowy. Jeżeli będzie nas stać 

chciałbym i u nas ten piec wymienić.

Pan Rybicki: czy do informacji Pana Wójta są pytania?

p. B. Graban: kto decyduje o tym czy jednostka ma zostać czy nie??

p. A. Kunkel: oni sami decydują. To jest stowarzyszenie i my nie mamy prawa im rozkazywać. Ja 

nie neguje tego, ale tu ponowimy koszty a one są moim zdaniem zupełnie niepotrzebne.



p. B. Graban: ponosimy koszty i uważam, że to jest niepotrzebne zwłaszcza, że mamy Lisewo i 

Lichnowy. Przecież w każdej miejscowości może się zawiązać stowarzyszenie OSP i co będziemy 
musieli wspierać?

p. A. Kunkel: teoretycznie tak.

p. Wójt: prosiłem, aby się rozwiązali i połączyli się z Lichnowami. Ja nie wnikam my to zrobimy. 

Ale mamy możliwość kontroli i musimy się przyjrzeć. W pierwszej kolejności musimy wyszkolić 

tych, którzy są w krajowym systemie. To są niemałe pieniądze, aby wszystkich przeszkolić i zbadać.

p. B. Graban: to jest nie do pomyślenia żeby z pomieszczenia, nad którym ma ktoś nadzór ginęły 

koła samochodu.

p. S. Młodziński: ja nie wiem czy dobrze zrozumiałem, firmę UPC ktoś przejmuje tak? Czy 

wiadomo coś o wymarznięciach?

p. Wójt: tak, firmę UPC przejmuje inna firma. Przedwczoraj odbyło się spotkanie u Pana 

Wojewody. Największe wymarznięcia są w Powiecie Tczewskim i w Powiecie Malborskim, 

Kwidzyn -  gmina Gardeja. Na 126 gmin Wojewoda ma powołanych 46 komisji. U nas szacujemy w 

oziminach ok. 60-70 % strat. Takie dokładne obliczenia to nie są. Co do pomocy, w ubiegły piątek 

byłem również w Warszawie i powiem wam szczerze, że ta pomoc, która miała być obszerna jest to 

pomoc medialna i niewielu z tej pomocy skorzysta. Stworzono nowy wniosek, w który trzeba wpisać 

dane 5 lat wstecz.

p. W. Nacel: Pan Wójt od roku nas informuje o problemie z oczyszczalnią ścieków w Malborku. Co 

stoi na przeszkodzie, aby teraz tą umowę podpisać i jakie jest stanowisko CWŻ?

Wójt: rozmawiałem z Panem Zegarkiem, aby podpisać umowę, tak żeby Gmina Lichnowy mogła 

być normalnym partnerem spółki „ Nogat”. Ale Pan Zegarek odpowiedział, że my dla niego nie 

istniejemy.

Pyta Pan co robi CWŻ? Oni mają z nimi umowę, ale oni również wywierają nacisk na CWŻ. 

Straszono ich, że nawet z nimi umowę zerwą. Stąd ten pomysł bajpasu, my jako Gmina Lichnowy 

mamy dużo ścieków, które nie powinny być ściekami, czyli woda. np. opady, wody gruntowe. 

Jesteśmy w trakcie przetargu mam nadzieję, że do sierpnia Lisewo będzie uszczelnione i to się 

zmieni. Myślę, że w tym kierunku pójdziemy i uda nam się podpisać tę umowę. Ale wtedy będę 

rozmawiał z Panem Burmistrzem, aby normalnie figurować, jako wspólnik.



p. W. Nacel: to boli, jeśli ktoś mówi, że nas nie ma. Pieniądze potrafią brać.

p. J. Maciuński: boję się, że jak zniknie ta woda, to potem powiedzą, że będzie za mało wody.

p. W. Nacel: czy są jakieś podstawy prawne, technologiczne i merytoryczne, aby nie podpisywać 
umowy z sprawie oczyszczalni?

p. Wójt: nie rozmawiałem na ten temat z prawnikiem ani z Burmistrzem. Dla mnie teraz 

najważniejsze jest, aby podpisać te trzy miejscowości. Nie chce na razie nic obiecywać.

p. W. Nacel: czyli można od Wójta oczekiwać odpowiedzi?

p. B. Graban: proszę zadzwonić do CWŻ, dlaczego w godzinach wieczornych nie ma wody?

p. Wójt: wczoraj zabrali prąd, dzisiaj też nie ma być. W Szymankowie jutro nie ma być cały dzień 

prądu.

p. W. Nacel: ludzie zostali tydzień wcześniej poinformowani.

p. B. Graban: odnośnie mostu, wczoraj udało mi się nie zapłacić. Jaka jest szansa żeby zaistnieć? 

Może zrobić coś w formie protestu? Przechodzenie przez pasy dla pieszych. Jakaś iskierka, aby to 

rozgłosić, aby zauważyli ten problem. Czy jest możliwość prawna załatwienia? Niech mieszkańcy 

widzą, że my coś robimy. To ma być na drodze krajowej.

p. A. Kunkel: nie wiem, która jednostka musiałaby wyrazić zgodę na taki protest. Ale oczywiście 

dowiem się i dam Państwu odpowiedz.

p. D. Wereszko: to nie jest tak, że straż jest tylko do gaszenia pożarów. To jest też obrona cywilna. 

W kwestiach finansowych będziemy rozmawiać na zarządzie gminnym.

p. B. Graban: nie było mowy o fizycznej likwidacji chodziło o to, aby należało to do Lichnów.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

p. J. Maciuński: jak będzie z koszeniami w tym roku?



p. Wójt: wczoraj podpisałem umowę w Powiatowym Urzędzie Pracy. Mamy jeden staż od 2 maja, 6 

interwencji oraz dwie roboty publiczne. Wiem, że dzisiaj jeden z Panów przywiózł już skierowanie. 

W przyszłym tygodniu myślę, że to ruszy, powinien już być ten nowo zakupiony sprzęt. Czy tyle 

osób wystarczy? Myślę, że tak. Codziennie są delegacje ludzi, którzy chcą pracować. Jest 50 podań 

a 6 miejsc. Na pewno postawimy na ludzi sprawdzonych, którzy już pracowali. Bo chodzi o to, aby 

była wysoka jakość wykonywanej pracy.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Benedyktowi Graban -  Przewodniczącemu 

Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, który poinformował, że projekty 

uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji 
Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 19.04.2012r.

A d . 10. S p r a w o z d a n ie  z  r e a liz a c ji  p r o g r a m u  w s p ó łp r a c y  G m in y  L ic h n o w y  z  o r g a n iz a c ja m i  

p o z a r z ą d o w y m i za  2 0 1  l r .

P y ta ń  i u w a g  n ie  w n ie s io n o .

R a d n i p r zy ję li  S p ra w o zd a n ie  z  rea liza c ji p ro g ra m u  w sp ó łp ra cy  G m in y  L ich n o w y  z  o rg a n iza c ja m i 

p o za rzą d o w ym i za  201 lr . p r zy  12 g lo sa ch  za  i 1 w strzym u ją cym  się. S p ra w o zd a n ie  s ta n o w i 

za łą c zn ik  N r 4 do n in ie jszeg o  pro to ko łu .

A d . 11. S p r a w o z d a n ia  z  p r a c y  K o m is j i  S ta ły c h  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z a  2 0 1  l r .

P y ta ń  i  u w a g  n ie  w n ie s io n o .

R a dn i p rzy ję li je d n o g ło śn ie  S p ra w o zd a n ie  z  p ra c y  K o m is ji S ta łych  R a d y  G m in y  L ich n o w y  za  201 lr . 

S p ra w o zd a n ie  s ta n o w i za łą c zn ik  N r 5 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

A d . 12. P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  p r z y ję c ia  s p r a w o z d a n ia  z  d z ia ła ln o ś c i  G m in n e g o  O śro d k a  

P o m o c y  S p o łe c z n e j  w  L ic h n o w a c h  za  2 0 1  l r .

P y ta ń  i u w a g  n ie  w n ie s io n o .



R a d n i p r zy ję l i  jed n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X II /  168 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  26 k w ie tn ia  

2 0 1 2r. w  sp ra w ie  p rzy jęc ia  sp ra w o zd a n ia  z  d z ia ła ln o śc i G m innego  O śro d ka  p o m o c y  S p o łe c zn e j w 

L ich n o w a c h  za  201 lr . U chw ała s ta n o w i za łą c zn ik  N r 6 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

A d . 13. P o d ję c ie  u ch w a ły  w  s p r a w ie  o c e n y  z a s o b ó w  p o m o c y  s p o łe c z n e j.

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X II /  169 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  26 k w ie tn ia  

2012r. w sp ra w ie  oceny za so b ó w  p o m o c y  spo łecznej. U chw ała  s ta n o w i z a łą c z n ik  N r 7 do  

n in ie jszeg o  pro toko łu .

A d . 14. P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  u z u p e łn ie n ia  w y k a zu  m ie n ia  k o m u n a ln e g o  p r z e z n a c z o n e g o  

d o  s p r z e d a ż y  w  2 0 1 2r.

R a d n i p r zy ję l i  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X II /  170 /1 2  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  d n ia  26 kw ie tn ia  

2 0 1 2r. w  spraw ie , u zupełn ien ia  w yka zu  m ien ia  ko m u n a ln eg o  p rze zn a c zo n e g o  do  sp rze d a ży  w  2 0 1 2 r . 

U chw ała  s ta n o w i za łą czn ik  N r 8 do n in ie jszeg o  pro to ko łu .

A d . 15. P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  u s ta le n ia  p la n u  s ie c i  p u b lic z n y c h  g im n a z jó w  p r o w a d z o n y c h  

p r z e z  G m in ę  L ic h n o w y  o ra z  o k r e ś le n ie  g r a n ic  ich  o b w o d ó w .

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X II /  171 /1 2  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  d n ia  26  kw ie tn ia  

2 0 1 2r. w  sp ra w ie  usta len ia  p la n u  s iec i p u b lic zn y c h  g im n a zjó w  p r o w a d zo n y c h  p r ze z  G m in ę  

L ich n o w y  o ra z  o kreślen ie  g ra n ic  ich obw odów . U chw ała  s ta n o w i z a łą c zn ik  N r  9  do  n in ie jszeg o  

p ro to ko łu .

A d . 16. P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  z a r z ą d z e n ia  p o b o r u  p o d a tk u  r o ln e g o  i  p o d a tk u  o d  

n ie r u c h o m o ś c i  o d  o só b  f iz y c z n y c h  w  d r o d z e  in k a s a  o r a z  o k r e ś le n ia  in k a s e n tó w  i  w y s o k o ś c i  

w y n a g r o d z e n ia  za  in k a so .

R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r  X X II /  172 /1 2  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  d n ia  26  kw ie tn ia  

2012r. w  sp ra w ie  za rzą d zen ia  p o b o ru  p o d a tk u  ro ln eg o  i p o d a tk u  o d  n ie ru ch o m o śc i o d  o só b  

fizy c zn ych  w  dro d ze  inkasa  o ra z o kreślen ia  in ka sen tó w  i w yso ko śc i w yn a g ro d zen ia  z a  inkaso.

. U chw ała  s ta n o w i za łą c zn ik  N r  10 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

A d . 17. P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  z a c ią g n ię c ia  d łu g o te r m in o w e j p o ż y c z k i  w  B a n k u  

G o s p o d a r s tw a  K r a jo w e g o  n a  p r e f in a n s o w a n ie  z a d a ń  in w e s ty c y jn y c h  w  ro k u  b u d ż e to w y m  2 0 1 2  

f in a n s o w a n y c h  z  b u d że tu  U n ii E u r o p e js k ie j.



R a d n i p r zy ję li  je d n o g ło śn ie  U chw alę N r X X II /  173 /1 2  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  d n ia  26 k w ie tn ia  

2012r. w sp ra w ie  za c ią g n ięc ia  d łu g o term in o w ej p o ży c zk i w  B a n ku  G o sp o d a rs tw a  K ra jo w eg o  na  

p re fin a n so w a n ie  zadań  in w estycy jn ych  w  roku  b u d że to w ym  2012  fin a n s o w a n y c h  z  budżetu U n ii  

E uropejsk ie j. U chw ała s ta n o w i za łą c zn ik  N r 11 do n in ie jszeg o  p ro to ko łu .

A d . 18. P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  zm ia n  b u d że tu  g m in y  n a  2 0 1 2  ro k .

p. W. Nacel: tak proszę o przedstawienie zmian, które zostały wprowadzone w projekcie uchwały.

p. H. Stoduś: zwiększamy wydatki o 10000 zł, na dzień dzisiejszy projekt szkółka tenisowa musi 

funkcjonować jest to program 2 letni w związku, z czym w tym roku 4500 tys. zdejmujemy i 

wprowadzimy je w przyszłym roku. Bank nie mógł udzielić pożyczki dla GOKiSu. Żeby nie 

wytrzymywać realizacji, zasugerowaliśmy udzielenie pożyczki dla GOKiS Lichnowy. Ta pożyczka 

będzie w wysokości 20000 zł. Po stronie dochodów otrzymaliśmy kwoty OSP Lisewo okazało się że 

Energa źle spisywała liczniki i wyszła nadpłata 10000 zł. Od miesiąca września nasze dzieci z 

Szymankowa będą dowożone do Lichnów, muszę ogłosić przetarg na dowozy, stąd kwota 10400,00 

zł.

p. W. Nacel: w dziale straży tylko 10000 zł? Wójt mówił o większych kosztach czy tam były 

pieniądze?

p. H. Stoduś: tak.

R a dn i p rzy ję li je d n o g ło śn ie  U chw ałę N r X X II /  174 /1 2  R a d y  G m in y  L ich n o w y  z  d n ia  26 kw ie tn ia  

2012r. w  sp ra w ie  zm ia n  bud że tu  g m in y  na 2012  rok. U chw ała  s ta n o w i za łą c z n ik  N r 12 do  

n in ie jszeg o  pro toko łu .

A d . 19. P o d ję c ie  u c h w a ły  w  s p r a w ie  z m ia n y  w ie lo le tn ie j  p r o g n o z y  f in a n s o w e j  n a  la ta  2 0 1 2 -2 0 2 6 .

p. H. Stoduś: do zadań, które będą w WPF musiałam dodać dowozy, na rok następny 26000 zł koszt 

dowozu dzieci. Na rok 2013 zwiększyliśmy po stronie wydatków jak na ten cel 26000 zł. Projekt 

szkółka tenisowa tak jak mówiłam jest programem 2 letnim i to zadanie też musiało być 

wprowadzone do WPF. Urealniłam kwoty wydatków do dochodów. Dzisiaj powinny być pieniądze 

na akcyzę dla rolników w wysokości 25000 zł.

p. W. Nacel: nadwyżka budżetowa jest większa. Dlaczego?



p. H. Stoduś: to jest zwiększone o te straże.

R a d n i p r zy ję l i  je d n o g ło śn ie  U chw alę N r  X X II /  175 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  26 k w ie tn ia  

2 0 I2 r . w  sp ra w ie  zm ia n y  w ie lo le tn ie j p ro g n o zy  fin a n so w e j na  la ta  2 0 1 2 -2 0 2 6 . U chw ała  s ta n o w i  

za łą c zn ik  N r  13 do n in ie jszego  p ro to ko łu .

21 . A p e l  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 6  k w ie tn ia  2 0 1 2  r o k u  w  s p r a w ie  w y k o n a n ia  b e z p ie c z n e g o  

z ja z d u  z  d r o g i  k r a jo w e j n r  2 2  M a lb o r k  -  T c ze w  n a  d r o g ę  p o w ia to w ą  n r  2 9 1 6 G  w  m ie js c o w o ś c i  

K o ń c z e w ic e .

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy odczytał treść apelu....

p. W. Nacel: przede wszystkim zabrakło słowa w sprawie, należałoby również wspomnieć o 

skrzyżowaniu do miejscowości Mątowy Wielkie. Kolejne zdanie, Brak oświetlenia, oznakowań 

poziomych jezdni oraz ograniczenia prędkości do 70 km na godzinę. Potwierdzeniem tego stanu 

rzeczy są liczne wypadki i kolizje dodałbym słowo kolizje. Dodałbym do wiadomości:

-  Redakcja Dziennika Bałtyckiego

-  Redakcja Dziennika Malborskiego

-  Starostwo Malbork

-  GDDKiA w Gdańsku

-  Wojewoda Pomorski.

Tyle moich uwag oczywiście poddaje to pod dyskusję.

Wójt: do Wójtów i Burmistrzów bym również to wysłał.

Poddaje to pod glosowanie z poprawkami.

Rada Gminy Lichnowy zaopiniowała pozytywnie z naniesionymi poprawkami Apel Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 26 kwietnia 2012 roku w sprawie wykonania bezpiecznego zjazdu z drogi krajowej 

nr 22 Malbork -  Tczew na drogę powiatową nr 2916G w miejscowości Kończewice stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 21. Wolne wnioski



p. A. Kunkel: PKP nam odpowiada w sprawie dojścia do peronu że w chwili obecnej wyłaniają 

wykonawcę pochylni do remontu, oświetlenia nie zrobią, o chodniku nic nie wspominają. Nam 

chodziło o dojście, ale generalnie nie odpowiadają na nasze pytania.

p. B. Graban: to odpisuje TLK i im chodzi o te pochylnie, a to dojście należy do nieruchomości, 

trzeba zawołać telewizję. Nam chodzi o dojście. To jest tylko i wyłącznie sprawa Pana Marczaka.

p. D. Wereszko: poszło pismo do Pana Dyrektora po tym długim weekendzie spotkamy się z Panem 

Dyrektorem.

p. K. Szczuchniak: chcemy zrobić zebranie wiejskie, aby wybrać sołtysa, 

p. B. Graban: jak długo będą jeszcze trwały badania na naszym wysypisku? 

p. H. Stoduś: na pewno jeszcze w roku 2013.

Ad. 22. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XXII sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 26 kwietnia 2012r.

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:

Sandra Choszcz Zbigniew Rybicki


